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Tárgy: A Bizottság bioüzemanyagokról szóló, 2015. évi tanulmánya 

Az Európai Bizottság a közelmúltban hozta nyilvánosságra a biokomponenst is tartalmazó 
üzemanyagokról szóló 2015-ös hatástanulmányát. Ez a 640 oldalas elemzés számos elemében 
visszatükrözi azokat az állításokat, hogy a kukoricaalapú bioetanol és a repcealapú biodízel érdemben 
hozzájárul az ÜHG csökkentéshez. A tanulmány szerint a jelenlegi szabályozásnál ambiciózusabb, a 
kukorica- és repcealapú etanolra jobban támaszkodó uniós szabályozás összességében nem 
veszélyeztetné az uniós gépjárműparkot, ugyanakkor javítana az EU üvegházhatásúgáz-
megtakarításán. 

A tanulmány láthatóan a megújuló energiáról szóló irányelvtervezethez készült 2015-ben (!), 
ugyanakkor nem értjük, hogy miért csak 2017-ben hozta nyilvánosságra a Bizottság. 

1. Miért nem hozta a Bizottság ezt a tanulmányt még 2015-ben, tehát a megújulóenergia-irányelv 
módosítását célzó javaslat uniós tárgyalása előtt nyilvánosságra? 

2. Mi a Bizottság hivatalos véleménye az Impact Assessment Center1 bioüzemanyagok 
tárgyában elkészített tanulmányáról és annak szakmai megalapozottságáról? 

Az eddigi hatástanulmányokat figyelembe véve a Bizottság továbbra is csökkenteni kívánja-e az 
elsőgenerációs (kukorica- és repcealapú) bioetanolok kötelező részarányának mértékét? 

                                                      
1  IAC, http://docs.wixstatic.com/ugd/4e262e_a98a776fab814451816515524d47fb0a.pdf 


